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                      November 2019 

PvdA nieuwsbrief 

Hierbij de nieuwsbrief van de PvdA afdeling 

Bergen. Wij stellen uw reactie of eigen artikel 

op prijs op johanne.pvda@ziggo.nl.  
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Kort verslag ledenvergadering 16 november 

2019, Dorpshuis Hanswijk te Egmond a/d 

Hoef. 

door Lucia Bakker 

Aanwezig 15 leden. 

Voorzitter Ed Bausch heet alle aanwezigen 

welkom. Na de lezing door Bram Borst (zie 

apart verslag in deze nieuwsbrief) worden nog 

enkele huishoudelijke zaken besproken. 

 

Stand van zaken politiek in Bergen 

Raadslid Peter van Huissteden vertelt kort                    

over wat er allemaal het afgelopen jaar, na de 

verkiezingen, is gebeurd.  Er is ongelooflijk                  

veel tijd gestoken in allerlei overleggen en 

pogingen om de onderlinge verhoudingen in                      

de raad tot werkbare terug te brengen.                      

Aan de orde komen de wisselingen in het                 

 

 

 

College van B&W, het aftreden van diverse 

raadsleden tot waar we nu zijn: een nieuw 

akkoord over samenwerking voor de resterende 

raadsperiode. De afspraken zijn vastgelegd in  

de zgn. Focusagenda. Een aanvulling op het 

akkoord “Nieuw Vertrouwen”. 

 

Werkplan 2020 en begroting 2020 

Beide stukken, zoals rondgezonden aan alle 

leden, worden vastgesteld met dank aan Jan 

Stet die de financiële administratie (als niet-

bestuurslid) verzorgt. De penningmeester  

wordt hiermee décharge verleend. 

 

Samenstelling bestuur 

Er wordt een poging gedaan om bestuurlijk de 

afdeling weer op de rit te krijgen. Een aantal 

mensen heeft zich bereid verklaard een interim-

bestuur (voorlopig voor 1 jaar) te vormen. Dit 

zijn: Ed Bausch (nu voorzitter), Simon van 

Geldorp, Jaap Terpstra, Nienke Mier en Lucia 

Bakker. Zij gaan met een aantal taken aan de 

slag. De vergadering gaat hiermee akkoord. De 

onderlinge taakverdeling wordt in een eerste 

bestuursvergadering op 2 december 

afgesproken. 

Hoewel Johanne Hendriks blijft doorgaan als 

burgercommissielid, neemt zij nu afscheid als 

secretaris/penningmeester van de afdeling.                   

Ze wordt hartelijk bedankt voor haar tomeloze 

inzet en het vele werk dat ze heeft gedaan. 

Zonder haar inzet, had de afdeling misschien 

wel niet meer bestaan. Een bos bloemen en een 

abonnement op een museumtijdschrift zijn 

blijken van onze waardering. 

Na de rondvraag wordt de vergadering gesloten.  

 
Lezing biologische boer Bram Borst op 16 

november 2019 

door Lucia Bakker 

De boerderij van Bram en echtgenote Ilse in 

Eenigenburg  is op het internet te vinden onder 

www.loeigoeiezuivel.nl 

mailto:johanne.pvda@ziggo.nl
http://www.loeigoeiezuivel.nl/
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Kort de geschiedenis van de boerderij: zijn 

vader is in 1968 gestart en in 1989 biologisch 

geworden. In 1992 hebben Bram en Ilse het 

bedrijf overgenomen. Door de jaren heen is het  

aantal koeien gelijk gebleven: 30 stuks, waarbij 

elk jaar een vijftal koeien wordt geslacht en  

vervangen door 5 jonge koeien die bij hen 

opgroeien. De rest van de jaarlijkse kalveren 

wordt verkocht.   

Ze werken samen met twee andere (akkerbouw-) 

bedrijven, o.a. de Lepelaar van Jan Schrijver.                

Ze ruilen met elkaar trekkers, mest en voer en 

doen dit met gesloten beurs.   

De melk wordt op de boerderij verwerkt tot 

allerlei soorten zuivel: karnemelk, melk etc. 

Nevenactiviteiten: een camping met 15 plekken, 

waarvan 5 vaste en rest wisselend. Hij is bezig 

om vergunning te krijgen voor 5 kleine 

vakantiehuisjes om achter de hand te hebben 

mocht het boeren te lastig worden. Ook zijn er 

2 plekken voor zorgcliënten en daarnaast wordt 

het eigen vlees verkocht. 

Wat is anders? 

Het is een bewuste keus om deze omvang te 

handhaven en niet te groeien en op een 

biologisch verantwoorde manier te werken met 

respect voor natuur en dieren.  Dit betekent 

bijvoorbeeld dat hij per dag maar een paar uur 

kwijt is aan melken, terwijl grote boeren hier 

soms wel 5/6 uur mee bezig zijn. Zij vinden een 

gezond economisch bedrijf en een goed leven 

met voldoende rust en tijd voor andere dingen 

belangrijker dan groei om de groei. Ze delen de 

rust op de boerderij graag met anderen, vandaar 

de camping.  

Melk zelf verwerken en verkopen 

Lang geleden waren ze aangesloten bij een 

coöperatie, die door Campina werd overgenomen. 

Dat beviel niet. Alles draaide om macht en geld. 

Toen uitkoop mogelijk was, zijn ze de melk zelf 

gaan verwerken. Klein begonnen, zodat de 

investering in apparatuur overzichtelijk was. 

Vervolgens is de capaciteit langzaam uitgebreid  

 

 

 

tot wat het nu is. Er wordt geen kaas gemaakt, 

omdat dit echt een andere tak van sport is 

(vergt andere apparatuur) en er wordt al heel 

veel boerenkaas gemaakt.  

De verkoop van de zuivel gaat via zgn. 

verkoophuisjes, die op een aantal plekken staan,  

o.a. bij de boerderij, maar ook in Schagen, 

Julianadorp. Klanten (zo’n 500/600) krijgen een 

sleutel van zo’n huisje, pakken de producten en 

noteren wat ze meenemen. Eén keer per maand 

wordt het bedrag van hun verbruik automatisch 

geïncasseerd. Het overgrote deel van de mensen 

houdt het verbruik eerlijk bij.  

 

De koeien 

Bram ziet zijn koeien (diverse soorten) als 

individuen en geeft ze allemaal een naam en géén 

oormerken. Dit als bedankje voor wat zij doen / 

leveren.  Werken zonder oormerken wordt tot 

nu toe gedoogd. Er is een eigen stier, dus geen 

KI. Het vlees van de 5 koeien (dan ongeveer 6 

jaar oud), die jaarlijks worden vervangen, wordt 

op de boerderij verkocht. Gemiddeld worden 

koeien 8 jaar oud, maximaal 14. Op grote 

boerderijen ligt die leeftijd overigens veel 

lager: 2,1 jaar/koe, omdat die koeien veel meer 

melk leveren dan die van Bram. 

CO2 en stikstofproblematiek 

Dit is niet eenvoudig uit te leggen en niet 

gemakkelijk hier weer te geven. Bram laat wat 

grafieken zien van het ministerie van Landbouw 

en geeft uitgebreide toelichting op de diverse 

onderdelen CO2, stikstof en methaan.  

Wat betreft CO2 wordt de uitstoot van zijn 

koeien voor het overgrote deel opgenomen door 

zijn 30 ha. gras.  Maar koeien stoten daarnaast 

lachgas en methaan uit en dat laatste is eigenlijk 

erger want het duurt zo’n 50 jaar voor methaan 

is opgenomen.  

De grote problemen in de veeteelt zijn het 

krachtvoer en de kunstmest. Deze twee dingen 

zorgen voor te veel stikstof, waardoor de grond 

zuur wordt.  Bij hem worden beiden niet  



3 

 

 

 

gebruikt.  

Verzuring was in de ’80-er jaren een groot 

onderwerp, maar is daarna uit beeld verdwenen.   

De gevolgen van het gevoerde beleid worden nu 

weer goed zichtbaar in het achteruit hollen van 

de biodiversiteit. Ook de bodemvruchtbaarheid  

gaat heel erg achteruit, terwijl bodemleven 

belangrijk is. Onderzoek naar zijn grond laat 

zien, dat dit bij hem goed zit. 

Hoe verder? 

De huidige problemen zijn echt al tientallen 

jaren bekend. Maar de politiek heeft 

maatregelen steeds voor zich uit geschoven 

totdat de EU en de rechter ingrepen. Hij 

begrijpt overigens heel goed de woede van de 

boeren nu. Zij zijn in de afgelopen 20/30 jaar 

gevangen geraakt in een systeem van groei en 

nog eens groei en zijn via grote investeringen 

totaal afhankelijk van de banken. Teruggaan is 

moeilijk en zal zijns inziens tientallen jaren 

vergen. Het is echt niet in 2/3 jaar op te lossen.   

Belangrijk is dat boeren nadenken over wat voor 

soort bedrijf ze willen zijn, wat belangrijke 

dingen in hun leven zijn en dat ze bewuste 

keuzes maken.  Maar dit geldt ook voor de 

maatschappij, want steeds maar groei is volgens 

hem onhoudbaar. 

  

 
Integriteit 

door Jan Keijsper 

Mijn voormalige (multinationale) werkgever had 

ons werknemers in de jaren 90 de volgende 

stelregel in integriteitszaken meegegeven: als          

je het niet kunt uitleggen aan je moeder, vrouw, 

of dochter, dan moet je het niet doen.  

Hieruit blijken twee zaken: er werkten destijds 

voornamelijk mannen, maar vooral ook, een       

goede regel is supereenvoudig te formuleren. 

 

 

 

Omstreeks dezelfde tijd kwam ‘onze’ Ien Dales 

met haar befaamde, ook al vrij simpele 

uitspraak: “een beetje integer (zijn) kan niet”. 

Tegenwoordig hebben veel politieke partijen 

(VVD) en ambtsdragers (wethouder Den Haag) 

last van een overdadige vermenging van 

eigen/zakelijke en politieke belangen.  

In de VS is die vermenging zelfs tot op het 

hoogste nivo doorgedrongen. 

Het belang van integer bestuur blijkt ook uit de 

cursussen die tegenwoordig worden gegeven aan 

ambtenaren, bestuurders, en raadsleden op het 

terrein van ondermijning. 

Hierbij leer je hoe crimineel geld/invloed vanuit 

de ‘onderwereld’ op de ‘bovenwereld’ kan worden 

herkend en tegengegaan. 

 

Naast bovenstaande aperte en ‘harde’ gevallen 

van integriteitsschade heeft voor mij integriteit 

ook een ‘zachtere’ kant van een positieve, 

inhoudelijke manier van politiek bedrijven.  

Hierbij hoort dat we ons richten op de inhoud, 

nooit op de persoon, dat we het beleid in de raad 

bediscussiëren, en dat we nooit via suggestieve 

opmerkingen in de (sociale) media ambtenaren en 

beleidsmakers becommentariëren. 

Integer is ook gewoon eerlijk benoemen waar je 

voor staat en waar je tegen bent, wat je bij een 

compromis in ons poldermodel hebt bereikt, en 

wat je hebt ingeleverd. 

Wat dat laatste betreft deed Rutte het dus 

goed toen hij de (super-verstandige) 130 -> 100 

km/h maatregel voor hem en zijn achterban een 

rotmaatregel noemde. 

 

Afgelopen weekend 16/11 vond er in Camperduin 

het Struin schaaktoernooi plaats. Er deden vele 

enthousiaste schakers aan mee, zowel hele 

goede alsook de iets mindere goden. Van te 

voren stond eigenlijk wel vast dat Loek van Wely 

zou gaan winnen. Van Wely is grootmeester, 

voormalig NL-kampioen en had ook verreweg de  
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hoogste rating. Tegenwoordig is hij lid van de 

eerste kamer voor Forum voor Democratie, 1    

van de 9 overgeblevenen na alle afsplitsingen.  

Bij de prijsuitreiking gaf ik hem zijn geldprijs  

voor het winnen van het toernooi. Gekscherend 

zei ik tegen Loek dat hij dat wel netjes in het 

giftenregister moest laten optekenen. Per 

kerende post zei de kersverse senator: “hiér 

heb ik hard voor gewerkt”. 

 

Moreel Moeras 
door Simon van Geldorp 
Regelmatig kijk ik naar een TV programma als 

Kassa of Radar en soms naar Opgelicht en 

iedere keer betrap ik mij erop dat ik de handen 

ten hemel hef met de vraag hoe dat in godsnaam 

mogelijk is in ons geciviliseerde en 

gereglementeerde samenleving. Dat, betreft 

allerlei zaken waarin mensen worden gekwetst, 

misleid, belazerd of opgelicht. Legio 

voorbeelden, van misbruik van sociale media, 

nepnieuws, misleidende advertenties, niet 

voldoen aan wettelijke bepalingen, witwassen, 

corruptie, vriendjespolitiek of gewoon misdadig 

handelen, etc. etc.. 

Het zijn niet alleen kwaadwillende burgers die 

zich hieraan schuldig maken, maar ook instanties 

waar je het niet van zou mogen verwachten. 

Onlangs nog werd duidelijk dat 

energiemaatschappijen colporteren op een 

manier die krachtens wettelijke regels en de 

richtlijnen van de Autoriteit Consument en 

Markt verboden is, maar waarvan zij vinden dat 

dit toch geoorloofd is. In mijn ouderwetse 

opvattingen zijn energiemaatschappijen gewoon 

nutsbedrijven en hebben een min of meer 

maatschappelijke taak, met alle 

verantwoordelijkheden van dien. Zo zijn er meer 

semi- overheidsinstanties die het niet zo nauw 

nemen met de regels. 

Ook banken, zelfs al zijn ze voor meer dan 50% 

van ons, houden zich niet aan de opgelegde 

regels en ze komen er, op onze kosten, mee weg.  

 

 

 

Dit alles omdat de markt en het verdienmodel 

leidinggevend is. De spreekwoordelijke 

zakenman heeft het in ons land gewonnen van de 

dominee. Zolang we/ze het niet te bont maken 

mag er gewoon wat aan gerotzooid worden.  

 

En dan hoop je dat onze overheid tegen deze 

misstanden zal optreden, maar dat is heel vaak 

niet het geval. Ja, soms moet er wel een boete 

betaald worden, maar de verantwoordelijke 

personen worden niet ter verantwoording 

geroepen, laat staan dat ze vervolgd worden. 

Er zijn Autoriteiten in het leven geroepen o.a., 

A-Financiële Markten, A-Consument en Markt en 

A-Persoonsgegevens, maar hun optreden is vaak 

te lankmoedig. 

De politie heeft te weinig capaciteit en de 

prioriteit ligt meestal niet bij de “kleine” 

criminaliteit, waar bijvoorbeeld oplichting onder 

valt. En misleiding, leerde ik, is geen misdrijf, 

zoals oplichting, en je kan de misleider alleen 

civielrechtelijk aanpakken; dus moet je gaan 

procederen, maar wie kan zich dat veroorloven?  

 

En zo loont het om buiten de paden te lopen, 

mensen te belazeren, te beroven en – recent nog 

– iemand om te leggen. Gewoon uit geldbejag en 

in de wetenschap dat de pakkans relatief klein 

is. 

Als bijvoorbeeld de verantwoordelijke 

frauderende bankiers niet strafrechtelijk 

worden aangepakt, hoe mag je dan verwachten 

dat de gewone burger kan worden aangesproken 

op een moreel kompas? Ooit trof ik een 

medereiziger die trots vertelde dat ze een 

viswijf was. Ze was directeur van een visveiling 

en leerde mij: “Het rotten van de vis begint bij 

de kop”. 

In alle lagen van onze samenleving begint het 

besef te ontbreken dat er sprake zou kunnen 

zijn van een foutief handelen. En dat is mede 

het gevolg van het slechte voorbeeld en het 

achterwege laten van adequate maatregelen. 
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Het succes van de Me Too-beweging heeft 

aangetoond dat aandacht voor een schrijnend 

maatschappelijk vraagstuk wel degelijk effect 

kan hebben. Waarom dat niet geprobeerd m.b.t. 

de ongebreidelde graaicultuur? 

 

Geef uw mening en /of commentaar!  

door Lucia Bakker webmaster PvdA Bergen  

Levendige discussies! 

door Johanne Hendriks burgercommissielid 

 

Geef uw mening en/of commentaar!  

door Lucia Bakker webmaster PvdA Bergen  

Doet u mee? Geef jouw mening en commentaar 

op de lokale, landelijke en wereldpolitiek op de 

website! Elke zinnige of zelfs onzinnige maar 

beschaafde bijdrage wordt geplaatst en wie 

weet krijg je weerwoord of juist medestanders.  

 

Een respectabele partij als de PvdA doet mee in 

het publieke debat en de leden zijn dan de  

gangmakers!  Stuur uw bijdrage dan naar 

bakker@noordwest.org.  
 

   
 

Levendige discussies. 

door Johanne Hendriks burgercommissielid 

Interesse in onze fractiebijeenkomsten en 

wilt u een bijeenkomst bijwonen? 

Dat kan, het is vrije toegang het verplicht u               

tot niets! De fractiebijeenkomsten zijn op 

maandagavond vanaf 19.30 uur in de Jan  
Ligthartstraat. (Het is niet elke maandag, dus mail 

als u voor de eerste keer komt en vraag s.v.p. naar 

de data). U bent van harte welkom!  

 

            Samen bouwen 

          aan een stevig PvdA fundament 

 

Hebt u vragen / opmerkingen stuur uw bericht naar 

johanne.pvda@ziggo.nl of bel 06-51980614 

 

 

 

Wilt u meer weten over de PvdA afdeling Bergen?  

Kijk op www.bergen.pvda.nl. 

 

Wilt u meer weten over de besluitvorming binnen de 

gemeente Bergen? 

Kijk op www.raadbergen-nh.nl  

 

Bent u geen lid van de PvdA en leest u deze 

nieuwsbrief toch? U kunt zich aanmelden voor 

deze nieuwsbrief bij johanne.pvda@ziggo.nl 

 

             be our guest 
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